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Zastupitelstvo obce
3. zasedání Zastupitelstva obce se konalo

ve čtvrtek 30.1.2003 v zasedacím sále Obecního
domu a bylo na něm přítomno 13 členů ZO.

Zasedání zastupitelstva obce zahájil starosta
Mgr. Mareš v 19 hodin a seznámil přítomné
s programem jednání.

Jako ověřovatelé zápisu byli zvoleni pan Jan
Stehno a pan Josef Machát.

Do návrhové komise byli zvoleni Ing. Vojtěch
Fučík a pan Jaromír Doubek.

Podle zákona byl na uvolněné místo po panu
Petru Maťákovi, který odstoupil, jmenován pan
Jaromír Doubek. Ten nyní složil slib zastupitele
obce, podepsal ho a tím nabyl všechna práva a
povinnosti člena ZO Střelice.

Pan Patrik Smutný informoval o kontrole plnění
usnesení z 2. zasedání ZO.

Zasedání pověřilo starostu uzavřít dohodu
s obcí Troubsko o vytvoření společného
spádového obvodu ZŠ - dohoda byla uzavřena.
Dále měl uzavřít smlouvu s pověřenou obcí
na projednávání přestupků - úkol je v řešení.
Dokonč i l zřízení školy jako příspěvkové
organizace, svolal první jednání výborů ZO a
komisí RO a jmenoval jejich členy. Nepracuje
pouze finanční výbor z důvodu nemoci předsedy.
O pronájmu koupaliště probíhají v současné
době jednání.

Usnesení je plněno, o nedořešených bodech
bude podána informace na příštím zastupitelstvu.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal
zprávu o činnosti Rady obce v období od 2.
zasedání Zastupitelstva do dnešního dne. Rada
zasedala celkem 2x, účast na obou zasedáních
byla 100%

Starosta předložil ke schválení jednací řád ZO.
V podstatě vyhovuje dosavadní jednací řád, ruší
se pouze v § 3 termín „přednosta okresního
úřadu“. ZO schválilo, že se bude řídit na svých
zasedáních stávajícím jednacím řádem -
- vyhláškou č. 01/2001.

V dalším bodě jednání starosta nechal schválit
odměny neuvolněným členům zastupitelstva.
Odměny jsou stanoveny v souladu s nař. vlády
č. 358/2000 Sb., v platném znění.

Ing. Fučík seznámil s tím, že v souvislosti
s výstavbou bytového domu měl SFRB určité
výhrady ke smlouvě o sdružení, proto je nutné
provést dodatky a změny. Výhrada se týkala
zejména toho, že obec musí mít na počátku
nejméně 51% podílu, družstvo zbytek. Znamená
to, že bytové družstvo daruje obci Střelice
pozemek p.č. 400/36 o výměře 534 m2, dále
poskytne obci finanční dar ve výši
5.068.473,-Kč na výstavbu technické
infrastruktury na bytový dům a další finanční dar
ve výši 2.700.000,- Kč na výstavbu byt. domu.
K těmto změnám je připraveno rozpočtové
provizorium, rozpočet obce to nijak nenaruší.

Zastupitelé schválili znění 4 nových smluv mezi
obcí Střelice, Střelice, bytové družstvo a Stavos

Brno a.s., pověřili starostu podpisem těchto
smluv a souhlasili také s novým rozpočtovým
provizoriem.

Starosta informoval přítomné o žádosti pana
Václava Kamenického, nájemce restaurace
U nádraží. Pan Kamenický žádá o prodloužení
smlouvy o pronájmu, která mu končí 31.5.2003.
Vyzval členy ZO k předložení návrhů, jak s tímto
obecním majetkem naložit. Bylo uloženo Radě
obce, aby předložila žádost p. Kamenického
k projednání v komisi hospodářské, sociální a
správní a dále v komisi stavební. Dále bylo
uloženo finančnímu výboru tuto žádost projednat
a výsledek předat RO. Na základě výsledku
jednání pak konzultovat s právničkou návrh
smlouvy a ten následně projednat v RO.

Dále starosta hovořil o tom, že obec převzala
agendu o sociálním zabezpečení od MěÚ Rosice
v důsledku reorganizace státní správy, týká se
hlavně obědů, které dostávají naši důchodci.
Obědy budou dodávány dále beze změn, za
stejnou cenu a dosavadním způsobem, důchodci
si musí pouze podat novou žádost na obědy
přímo na OÚ Střelice.

V různém starosta seznámil se Zprávou
o výsledku přezkoumání hospodaření obce
Střelice za rok 2002, která konstatovala,
že nebyly zjištěny žádné nedostatky.

Inventarizace - hospodářský výsledek
vykazuje ztrátu, která je zapříč iněna
nenaplněním plánovaných příjmů v oblasti
prodeje obecních bytů, dále financováním
nákladů na projekty, přípravné práce na ČOV a
nákupem pozemků na byt. výstavbu a také
z nesplacené půjčky SFŽP. Tato ztráta byla
pokryta přebytkem výsledku hospodaření
z minulých let.

RNDr. Sklenář seznámil se žádostmi o dotace
z rozpočtu obce: Římskokatolická farnost žádá
o 170.000,- Kč na plynofikaci kostela, RO
doporučuje poskytnout 100.000,- Kč, vyšší
částka by byla vzhledem k napjatosti rozpočtu
problematická. TJ Sokol žádá o 100.000,- Kč

na opravy Sokolovny, RO doporučuje poskytnout
v plné výši. ZO schválilo příspěvek na údržbu
Sokolovny ve výši 100.000,- Kč a na plynofikaci
kostela ve výši 100.000,- Kč s tím, že v polovině
roku bude jednáno o možnosti navýšení dotace
pro farnost do výše 170.000,- Kč. Příspěvek
pro TJ Sokol je podmíněn kontrolou čerpání
dotací v minulém období.

RNDr. Sklenář požádal zastupitele o schválení
50.000,- Kč na pořízení digitálních map. Stávající
stav je neúnosný a velmi nepraktický. Předběžně
bylo již jednáno s ředitelem Pozemkového úřadu
i s firmou EKOS, zpracovatelem pozemkových
úprav. Existuje digitální forma k.ú. a obec tato data
obdrží bezúplatně. Jedná se o data extravilánu
obce, intravilán bude dodávat později katastrální
úřad. Je nutný SW na PC na práci s těmito
digitálními daty, který lze obdržet licencovaný
v ceně do 50.000,- Kč. Jde o síťovou verzi, takže
vše může využívat obec i stavební úřad.

Po přestávce starosta informoval o možnosti
uzavření smlouvy o vkladu majetku se Svazkem
vodovodů a kanalizací Ivančice. Vysvětlil,
že majetek dáme do hospodaření Svazku
dočasně, týká se to pouze vodovodních řadů,
kanalizací ne. Majetek zůstává v našem
vlastnictví, Svazek s ním bude hospodařit.

Dále starosta upozornil, že nebyli dosud
zvoleni členové kontrolního výboru. Jedná se o p.
Pavla Dubčíka, Ing. Aloise Lišku, p. Josefa
Rozsívala a pí Jarmilu Tomšů. Všichni přítomní
členové ZO se vyslovili pro to, aby kontrolní výbor
pracoval v tomto složení.

V dalším bodě seznámil místostarosta
podrobně s vývojem jednání o změně
technologie ČOV.

Z jednání se SFŽP v Praze pro nás vyplývá,
že pokud budeme prosazovat změnu technologie
ČOV, musíme pro dotaci doložit fondu jím
předepsaná vyjádření od příslušných orgánů.
SFŽP poukazuje na to, že původní naše žádost
o dotaci zněla na typ Bidenko a ten nám fond
striktně zamítl a teprve po změně na typ blízký
OMS-Walter s námi uzavřel smlouvu o dotaci a
poskytuje ji. My nyní opět chceme změnu na typ
Bidenko, ale postoj fondu se nezměnil. Bylo nám
doporučeno, abychom si tuto technologii ověřili
v provozu. Pokud by nám ČOV typu Bidenko
nefungovala, museli bychom vrátit dotaci a
hrozily by nám sankce z FÚ, což by obec
finančně položilo.

Závěr byl, že pokud na změně budeme trvat,
musíme předložit vyjádření odboru ŽP kraje,
vyjádření ČIŽP a odborný posudek o výhodnosti
tohoto typu. Dále jsme se dotazovali starostů
obcí, kde je ČOV typu Bidenko v provozu.
Z průzkumu vyplývá, že ČOV funguje pro obce
s menším počtem obyvatel - Ploskovice,
Budíškovice, v obci Křemže mají špatné
zkušenosti - nedoporučují, v obci Zborovice, kde
je asi 2000 obyvatel ČOV funguje, ale mají velké
potíže s fondem - pozastavení dotací.
Doc. Hlavínek z Ústavu vodního hospodářství
obcí, VUT FAST Brno tento typ ČOV ve shodě
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s jinými odborníky naprosto nedoporučuje - může
fungovat do cca 1000 obyvatel. RNDr. Sklenář
sdělil, že chtějí se starostou ještě osobně
navštívit obec Zborovice a zjistit detaily přímo
na místě. Závěrem bylo uloženo starostovi,
místostarostovi, Ing. Kazdovi a Ing. Jelínkovi
navštívit ČOV ve Zborovicích a následně svolat
ZO, které by mělo rozhodnout o typu ČOV.

Příspěvky do různého - členové ZO:
Pan Doubek informoval o tom, že stavební

komise řešila dopis paní Antošové s tím, že bude
zhotoven projekt na opravu Malé stránky.

Ing. Fučík upozornil na to, že je třeba
co nejdříve dohodnout opravu komunikací
s VHS, o které se hovořilo na minulém ZO.

Ing. Kazda mě l dotaz na stav DPS.
Místostarosta odpověděl, že zatím nejsou
zpracovány směrnice k přidělování dotací.
Od přidělené dotace se bude vyvíjet výstavba
tohoto zařízení.

Pan Machát mě l př ipomínku k tomu,
že rozpočet by měl být do příště konkrétnější.
Starosta sdělil, že zatím nemáme přehled
o poskytnutých dotacích, proto je rozpočet
provizorní.

V diskusi občanů Ing. Novák doporučil,
aby čerpání dotace pro TJ Sokol bylo podmíněno
doplněním chybějících dokladů.

Pan Dlapka upozornil, že v obci chybí směrové
tabule na Ořechov, je nutné je nechat obnovit.
Starosta pravil, že je to sice v kompetenci SÚS,
ale budeme je iniciovat.

Návrh usnesení 3. zasedání Zastupitelstva
obce přečetl Ing. Vojtěch Fučík a všichni přítomní
členové ZO ho schválili.

Starosta obce poděkoval za účast a ukončil
zasedání ve 21:35 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (RO) zasedala celkem dvakrát a

sice na 5. a 6. zasedání. Mimo jiné projednávala
a řešila:
• oznámila termín kácení lípy na hřbitově; lípa

byla v době od 17.2. do 21.2. úspěšně
pokácena, RO děkuje radnímu p.
P. Smutnému za pomoc při organizaci této
náročnější akce; o průběhu kácení lípy byla
poř izována fotodokumentace panem
J. Chloupkem ml.,

• schválila vydání Střelického zpravodaje
č. 3/2003 - březen,

• všechny komise RO a výbory ZO se již sešly
minimálně jedenkrát na svých zasedáních,

• velká většina občanů, kteří dostávají obědy
přes pečovatelskou službu organizovanou a
dotovanou obcí, si již vyřídila potřebnou
žádost potvrzenou lékařem a obdržela
od obce rozhodnutí o dodávání obědů;
žádáme i ty zbývající občany, kteří tak ještě
potřebnou žádost nepodali, aby tak učinili
co nejdříve, víme, že jde pro starší občany
o ne zcela jednoduchou věc, ale žádost musí
být podána, jinak by tato služba mohla být
pro ně ohrožena,

• starosta spolu s místostarostou přijali pozvání
a navštívili valnou hromadu SDH konanou dne
14.2. a vyslovili za obec ochotu a zájem
pokračovat v navzájem doposud dobré
spolupráci těchto subjektů; vyslechli si
pozorně zprávu o jejich záslužné činnosti
za uplynulý rok,

• místostarosta se z pověření RO zúčastnil
pracovního soustředění s pracovníky Státního
fondu životního prostředí a Státního fondu
rozvoje bydlení, kde byly získány přesnější
informace o dotacích na různé programy;
zejména bylo upozorněno na striktní
dodržování podmínek stanovených Fondem
v Rozhodnutí a ve Smlouvě o poskytnutí
podpory, protože př i porušení těchto
podmínek může být obci bez obalu dotace
krácena a obec by musela její část nebo
dokonce při hrubém porušení dokonce celou
vrátit a ještě platit peněžní sankce zpětně,

• od Fondu ŽP dotaci na čistírnu odpadních vod
a kanalizaci máme, a již ji čerpáme
od loňského roku (je to zásluha minulého
vedení obce) a sice z celkového rozpočtu 45
mil Kč činí dotace z Fondu 26.5 mil, půjčka
z Fondu 6.5 mil (na 2%) a 11 mil Kč dává obec
ze svého; pro letošní rok je plán na 20.5 mil
Kč, z toho čistá dotace 12 mil, půjčka 3 mil a
obec musí poskytnout 5 mil Kč; tedy jak je
vidět jde zde o velké nároky na rozpočet obce
i na dodržení termínů prací a fakturací za ně,

• pro poskytnutí dotace ze Státního fondu
rozvoje bydlení byla na výše zmíněném
soustředění získána informace, že dotaci
máme před úplným schválením a podpisem
a převodem peněz na účet obce (jde
o nemalou částku 12 mil Kč přímé dotace
bez půjčky) a bylo štěstí, že obec začala se
stavbou ještě v minulém roce (je nutno
prokázat např. potvrzeným předáním
staveniště obcí dodavatelské firmě). Obce,
které jsou na tom ve schvalovacím řízení
stejně jako my, ale nezačali loni se stavebními
pracemi, budou ještě prověřovány a dodání
peněz na jejich účet se oddaluje,

• na WWW stránkách obce zajistila v rámci jejich
aktualizace opravu a doplnění části o poplatcích
podle aktualizovaných obecně závazných
vyhlášek a aktualizaci správních poplatků; další
aktualizace se budou týkat složení a náplně
činnosti komisí RO a výborů ZO,

• pokračovala v přípravě smlouvy o pronájmu
a budování areálu koupaliště s p. Polešákem;
je zhruba př ipravena ke schválení
zúčastněnými stranami,

• komise hospodářské a stavební provedly
místní šetření v areálu koupaliště a
v restauraci U nádraží k odhadu stavu
příslušných stavebních objektů,

• pokračovala ve sběru podkladů pro řešení
žádosti p. V. Kamenického o prodloužení
pronájmu obecní restaurace U nádraží,

• podala přihlášky na JME na odběr el. energie
na čerpacích stanicích v budovaném
kanalizačním řádu a na vlastní ČOV, kde se bude
budovat přípojka nízkého napětí a vysokého
napětí 22kV s trafostanicí; na tyto přípojky bude
vypracován projekt pro stavební povolení,

• dále prověří vodoprávní povolení na přípojku
vody na vlastní čistírnu; projekt je již zpracován,

• zakoupila dva menší konferenční stolky
pro pohodlnější vyplňování úředních formulářů;
stolky byly umístěny do vstupní haly a v prvním
patře před kanceláře stavebního úřadu; dále
zakoupila komodu se šesti zásuvkami pro
předávané materiály do komisí,

• ve stavební komisi řešila několik desítek
vyjádření pro stavební úřad k žádostem
na různé stavební aktivity v obci,

• vyvěsila na úřední tabuli a zaslala na dotčené
orgány a organizace (kolem 70 adres!) zadání
pro II. změnu územního plánu obce platného

z roku 1996, týkající se menšího rozšíření
podnikatelské lokality u areálu firmy Zevo a
úpravu využití lokalit k bydlení v ulici
Za Humny směrem k jihu; na ÚT bude
vyvěšena do 13.3., projednána bude na OÚ
10.3. a ještě do 28.3 bude možno podat
připomínky, potom bude zpracována,

• projednala a schválila žádosti o dotace
organizací při pořádání kulturních akcí ve výši
5.000.- Kč (myslivci, ZŠ, Sokol, ÚSP);
připomínáme, že organizace jsou povinny
podat oznámení o produkci hudebních
skladeb (pokud jim na akci hraje kapela nebo
když hudbu reprodukují) ochranné organizaci
autorské OSA na příslušném formuláři,

• začala řešit, má zájem vhodně vyřešit a bude
se i nadále intenzivně zabývat problémem
přístupu organizace TJ Sokol a veřejnosti
na fotbalové hřiště, protože dosavadní přístup
přes areál fy JAPO má být od 31.3.2003
uzavřen; přitom se bude snažit řešit i stížnosti
na klid v této oblasti obytné zóny a související
problémy s parkováním u obchodního
střediska Satov; řešení nebude jednoduché,
ale myslíme si, že pokud bude vůle a ochota,
řešení tohoto velmi bolavého problému se
postupně najde,

• TJ Sokol dodal a RO schválila doklady
o použití dotací obce v letech 1999 - 2002;
toto bylo podmínkou ZO pro udělení letošní
jimi žádané dotace na opravu Sokolovny,

• doporučila vypracovat a schválit dohodu
o vytvoření společného spádového obvodu
ZŠ II. stupně pro obec Popůvky v ZŠ Střelice,
podobně jako pro Troubsko,

• vyřizuje několik žádostí o prominutí poplatku
za sběr komunálního odpadu v naší obci podle
závazné obecně závazné vyhlášky
č. 06/2002, musí prokázat splnění podmínky
čl. 6, odst. 1.a),

• rozeslala dopisy na šest firem kvůli nabídce
na pokos trávy v obci,

• nesouhlasí s návrhem nového stavebního
zákona (chystá se na projednání do vlády),
který navrhuje rušit dosavadní stavební úřady
v některých obcích, týkalo by se to i naší obce,

• obdržela od firmy Rethmann - Jeřala nabídku
na bezúplatný pronájem popelnic 240l
na kolečkách z umělé hmoty pro skupiny
občanů, podrobněji v nabídce dále,

• začíná řešit dopravní situaci v obci, zúčastněni
jsou: komise veřejných záležitostí,
místostarosta, SÚS, DI, MěÚ Šlap-odbor
dopravy; řešení je rozděleno na etapy: I.
etapa: aktualizace a realizace dopravního
značení (svislé, vodorovné, přechody,
zrcadla,..) na státní silnici - platí SUS; II.
etapa: dopravní značení na místních
komunikacích - platí obec; III. etapa: chodník
přes most u Čepra, zálivy; Velmi aktivní jsou
v tomto směru p. Gött a p. Dostál M..

• zástupce Českého rozhlasu Brno požádal
o kontakt na správce WWW stránek a
kronikáře a vedoucího muzea, protože se mu
líbily naše WWW stránky a na nich uváděná
historie obce podle kroniky,

• schválila za členy sboru pro občanské
záležitosti pí Helenu Ferdusovou,
Mgr. Jaroslavu Klimentovou, sl. Magdu
Bartlovou, p. Pavla Kalvodu,

• komise ŽP navrhuje součinnost místních
organizací a obce při odstraňování černých
skládek na území obce; dále navrhuje založit
v obecním rozpočtu kapitolu pro postupné
ozelenění obce,
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• starosta s místostarostou projeli hlavní

komunikace patřící SUS na území obce a
konstatovali, že je kolem nich v příkopech dosti
odhozeného odpadu, který hyzdí okolí a rozhodli
se, že tento stav zlepší a odstraní odpad,

• k problematice ČOV: K projednání tohoto bodu
se sešlo na pozvání starosty obce celkem 12
členů ZO (včetně členů RO), 3 členové ZO se
omluvili. Všichni přítomní členové ZO obdrželi
materiály místostarosty o výsledku zjišťování
informací, jednání a zjišťovací exkurze starosty,
místostarosty a členů ZO p. P. Smutného a
p. J. Stehny do Zborovic (ČOV typu
ENVIROTECH) a do Moravan (ČOV typu
OMS-Walter), která se uskutečnila na základě
úkolu ze zasedání 3. ZO. K průběhu jednání:
Místostarosta jednání uvedl, uvítal p. Ing. Perta
Sukače, projektanta ČOV, který přítomné
seznámil se základními principy funkcí ČOV
různých typů. Po té se rozvinula diskuse, kde se
vyjasňovaly pro a proti k oběma diskutovaným
typům ČOV. Závěr rozpravy vyzněl tak, že hlavní
překážkou pro instalaci ČOV typu Envirotech
(E-Commerce - Bidenko) je nepodpora SFŽP
na přidělení dotací na tento typ ČOV a z toho
vyplývající základní potíže finanční, časové a
návaznosti na kolaudaci bytového domu (zde
opět státní dotace od SFRB). Závěrem dal
starosta hlasovat proti změně stavby ČOV před
dokončením na typ ČOV Envirotech a zda jsou
pro typ OMS-Walter s následujícím výsledkem:
z 11 přítomných členů ZO (1 odešel
před hlasováním) hlasovalo 8 proti Envirotech a
pro OMS-Walter, 1 pro Envirotech a proti
OMS-Walter, 2 se zdrželi.

• Tedy se ustupuje od projektu „ČOV - Změna
stavby před dokončením“ a jako typ
technologie zůstává dosavadní projekt
z výběrového řízení generálního dodavatele
VHS Brno s technologií ČOV OMS-Walter.

• Starostu a místostarostu navštívil starosta
města Šlapanice pan Ing. Jan Střechovský,
obce s rozšířenou působností, nahrazující
dosavadní okres. Měl snahu se seznámit
s našimi problémy, slíbil obci pomoc
př i hledání dotačních zdrojů. Vyslovil
spokojenost s úrovní informování veřejnosti
o obecních záležitostech.

• Pracovnice našeho stavebního úřadu paní
Ing. Zuzana Pakostová se dožívá
významného jubilea. Přejeme ji za celý
kolektiv pracující v Obecním domě hodně
zdraví a štěstí.

RNDr. Luděk Sklenář

Popelnice
Nabídka nádob objemu 240 l na kolečkách

do bezplatného pronájmu se týká rodin, kde je 5 a
více členů. Obec vytipuje tyto rodiny, osloví je zda
mají o tyto nádoby zájem a zjistí celkový počet
nádob, které bude požadovat. Potom napíše
písemnou objednávku na naši firmu, která bude
obsahovat celkový počet nádob objemu 240 l,
a termín a místo dodání nádob. Pro předání nádob
občanům musí být vypracován seznam, který bude
obsahovat: Jméno a příjmení, ulice vč. čísla
popisného, počet nádob, místo pro podpis občana
při předání nádoby. Po předání nádob občanům,
bude takto vyhotovený seznam předán na naši
firmu. Je třeba počítat s tím, že tyto nádoby objemu
240 l budou započítány do počtu svážených nádob.

Ing. Jan Vaníček, vedoucí pobočky
Kdo má o tuto službu zájem, hlaste se prosím,

na OÚ u pí Liškové.

Svoz nebezpečného odpadu
Svoz nebezpečného odpadu se uskuteční dne

28. března 2003. Týká se televizorů a monitorů,
rádií, pneumatik, ledniček a mrazniček,
akumulátorů, zářivek, nátěrových hmot a obalů
od nich a olejů. Bližší informace budou vyhlášeny
místním rozhlasem.

Mgr. Jindřich Mareš

Policie ČR
Zpráva o bezpečnostní situaci ve služebním

obvodě za rok 2002.
Na základě nařízení vlády ČR č. 397/92 Sb.

ze dne 10.6.1992, dle ustanovení § 3 odstavce
1, předkládám Obecnímu úřadu ve Střelicích
„Zprávu o bezpečnostní situaci v katastrálním
území obce Střelice za rok 2002“.

Obvodní oddělení policie České republiky
Rosice zahrnuje v rámci své územní působnosti
činnost celkem ve 29 obcích. V roce 2002
na teritoriu těchto obcí bylo spácháno a policií
OOP Rosice šetřeno celkem 636 trestných činů.
Z tohoto počtu se orgánům policie podařilo
objasnit 249 případů, t.j. 39,15 %. Mimo činnosti
na úseku trestního řízení v uvedené oblasti bylo
šetřeno 403 přestupků, kde se podařilo objasnit
190 případů, t.j. 47,1 %. Při plnění úkolů na úseku
dopravní služby bylo příslušníky policie zadrženo
69 řidičů, kteří požili před jízdou alkoholické
nápoje. Za přestupky v dopravě bylo uloženo
celkem 865 blokových pokut v celkové částce
272.800,- Kč. Při ochraně veřejného pořádku,
majetku a zdraví osob bylo blokově řešeno
30 přestupků v celkové částce 8.500,- Kč, dalších
104 přestupců bylo po prošetření a
zadokumentování přestupku oznámeno
k projednání příslušným správním orgánům.
Skupina dopravních nehod Okresního ředitelství
PČR Brno-venkov v uplynulém roce řešila
na teritoriu PČR Obvodního oddělení Rosice
celkem 408 dopravních nehod. Při těchto
dopravních nehodách došlo v 8 případech
k usmrcení osob, dále 12 osob bylo těžce
zraněno a 177 lehce. Způsobená hmotná škoda
při těchto dopravních nehodách dosáhla částky
26.001.800,- Kč.

Na výše uvedeném počtu spáchaných deliktů
se obec Střelice podílí následujícími počty
případů: Za rok 2002 bylo na teritoriu obce
šetřeno celkem 51 trestných činů, z tohoto počtu
bylo objasněno 21 případů, což je 41,18 %,
přičemž uvedeným jednáním byla způsobena
škoda ve výši 2.063.700,-Kč. Z výše uvedeného
počtu se v minulém roce jednalo převážně
o majetkové trestné č iny, kdy největší
problematikou bylo vloupání do motorových
vozidel a krádeže těchto vozidel a vloupání
do rekreačních chat. Násilná trestná činnost byla
zastoupena nejčastěji trestným činem ublížení
na zdraví. Ostatní trestná činnost je složena
z běžných deliktů; jako zanedbání povinné
výživy, poškozování cizí věci, zpronevěra a
podvodné jednání.

Na úseku přestupkového řízení bylo řešeno
celkem 19 přestupků, kdy se jednalo o drobné
majetkové delikty, zde je však nutno podotknout,
že od počátku roku 2002 došlo ke zvýšení
hranice škody v posuzování, zda se jedná
o přestupek nebo trestný č in, z částky
2.000,- Kč na 5.000,- Kč. Tímto došlo v této
kategorii přestupků ke zvýšení počtu, kdy jako
přestupek byly řešeny případy, které v minulých

letech byly posuzovány jako trestné činy.
Dále byly šetřeny přestupky na úseku
občanského soužití, kde převažovaly přestupky
drobné újmy na zdraví, kde omezení obvyklého
způsobu života nepřesáhlo 7 dnů. Menší část
přestupků byla na úseku veřejného pořádku a
ostatních deliktů zahrnutých v Zákoně
o přestupcích č. 200/90 Sb. ve znění pozdějších
novel a doplňků.

Policisté Obvodního oddělení Rosice v roce
2002 zadrželi ve Střelicích 6 řidičů, kteří řídili
motorové vozidlo pod vlivem alkoholu. Mimo
ostatní č innost, kterou provádí policisté
Obvodního oddělení, bylo v minulém roce
vyřízeno v obci celkem 104 dalších čísel
jednacích, kdy se jedná převážně o šetření
pro potřeby soudů, ostatních útvarů policie
v rámci celé republiky a dožádání jiných státních
úřadů a institucí.

mjr. Miroslav Kramoliš

Sbor dobrovolných hasičů
Vážení spoluobčané, dovolte abychom Vás

informovali o činnosti zásahové jednotky a
soutěžních družstev mužů a žen sboru
dobrovolných hasičů Střelice v roce 2002.

Požáry
15.1.2002 - požár lakovny ul. Komenského

v areálu bývalého Svazarmu. Mimo naší jednotky
zasahovali hasiči z Rosic, Ořechova a Čepra a.s.,
tento zásah byl poměrně náročný. Hasicí práce
jsme prováděli v dýchací technice a práci nám
stěžoval hustý kouř a sálavé teplo.

20.3.2003 - požár sadu v Želešicích.
Po příjezdu na místo zásahu byla naše jednotka
odeslána na základnu.
11.4.2002 - požár RD v Trpíně ve Střelicích. Zde

se jednalo o požár opuštěného domku. Zasahovali
jednotky z Rosic, Ořechova a Čepra a.s.

5.5.2002 - požár pily v Ostrovačicích. Zde se jednalo
o jeden z velkých požárů v okrese Brno-venkov.
Zasahovalo zde 12 zásahových jednotek.
Likvidaci nám komplikovalo nepříznivé počasí.
13.6.2002 - požár lesa v Nebovidech. Zde se

jednalo o nepovolené a nehlášené pálení klestí.
15.6.2002 - požár trávy v Ostopovicích. Zde

naše jednotka zasahovala s hasiči HZS Brno.
19.7.2002 - požár sauny na Veselce. Jednalo

se o požár zařízení sauny. Zde zasahovali hasiči
z Rosic, Zastávky a Čepro a.s.

21.8. - 24.8. - V tomto termínu naši republiku
zasáhly katastrofální povodně a bylo třeba každé
pomoci při odstraňování následků povodní, ať se
jednalo o čerpání vody, evakuaci materiálu nebo
hrubého úklidu. Naše jednotka byla začleněna
s hasiči z Žarošic, Zbýšova a Kuřimi. 21.8. odjela
do Prahy, kde likvidovala následky vodního živlu
ve sportovním areálu ve Stromovce.
10.12.2002 - požár v restauraci Sokolovna

ve Střelicích. Zde se jednalo o požár televize a
lednice, který vznikl od neuhašeného nedopalku
cigarety. Zde zasahovali hasiči z Rosic a Čepra a.s.

Soutěže
V květnu jsme byli pozváni od krajanů

do Střelic u Jevišovic. Soutěže se účastnilo
10. družstev a naše družstvo zvítězilo. Taktiku
jsme postavili na zkušenosti a mládí a jak je vidět,
tak se nám to vyplatilo. Další soutěž byla
ve Střelicích. Soutěže se účastnilo 26. družstev
mužů a 5. družstev žen. Muži skončili na 9. místě
a ženy na 3. místě. I u žen se spojily zkušenosti



BŘEZEN 2003 STŘELICKÝ ZPRAVODAJStrana 4
a mládí. Vždyť v družstvu cvičily matky a dcery.
Soutěž v Omicích - 1. místo z 5. družstev. Hlína
- 8. místo z 8. družstev. Krhov okr Třebíč -
- 6. místo z 15. družstev. Zde nám postup do
finále utekl o 3 desetiny vteřiny. Husovice -
- 5. místo z 8. družstev. Zde nastoupilo družstvo
žáků a v konkurenci si nevedli vůbec špatně.
Pokud jim elán vydrží, tak budou příslibem
pro požární sport. Střelická osma - soutěže se
zúčastnilo 15. družstev. Družstvo mužů 2
skončilo na 2. místě. Družstvo MIX ze všech
Střelic soutěž vyhrálo. Družstvo mužů 1 skončilo
na 6. místě a družstvo mužů 3 na 9. místě.

Valná hromada
V pátek 14.2.2003 se konala výroční valná

hromada sboru dobrovolných hasičů obce Střelice,
které se zúčastnilo 53 členů. Valná hromada se řídila
tímto programem. Volbou návrhové komise, dílčí
zprávy o činnosti sboru za rok 2002, zpráva jednatele
br. Vašulína Jiřího, velitele br. Štveráčka Jar. ml.,
následovala zpráva vedoucího mládeže
br. Wehrenbergera Jar., preventivní prohlídky v obci
vyhodnotil br. Štěpánek Pavel, naše tradiční kulturní
akce připomenul kulturní referent br. Perna Ladislav.
Jak umíme hospodařit s penězi nám ve zpráve
o hospodaření řekl hospodář Perna Josef. Poslední
zpráva o činnosti sboru byla zpráva revizní komise,
kterou přednesl předseda revizní komise
br. Štveráček Jar. st., který poděkoval hospodáři
za vzorné vedení finančního účetnictví. Koncem
roku 2002 jsme naši pokladnu snížili o 80.000,- Kč
za koupené auto Š1203 microbus pro naše mladé,
kteří jezdí po soutěžích. Valná hromada pokračovala
přijetím 4 nových mladých členů. Následovala volba
nového výboru. Byla navržena kandidátka 16 členů
a voleno bylo 13 členů do nového výboru pro čtyřleté
volební období. Starosta sboru br. Švestka Pavel
osobně pozval starostu obce Mgr. Mareše Jindřicha
a místostarostu RNDr. Sklenáře Luďka, kteří se
zúčastnili a na závěr v rozpravě poděkovali za naši
práci, kterou děláme pro celou obec a že další dobrá
spolupráce bude pokračovat.

Výbor sboru SDH

Reprezentační ples školy
Stává se již příjemnou tradicí, že se každý rok

setkáváme učitelé a rodiče na velmi příjemné
společenské akci, kterou je ples naší školy.
Po úvodním slovu pana ředitele se jako první
představili žáci 8. a 9. tříd slavnostní polonézou.
K tanci a poslechu hrála hudební skupina pana
Kratochvíla. Program zpestř i ly svým
vystoupením i děti country kroužku. Vrcholným
zážitkem byla ukázka akrobatického rokenrolu,
který předvedla bývalá žákyně naší školy Linda
Eichmeierová se svým partnerem. Za přispění
rodičů našich žáků a sponzorů se podařilo zajistit
bohatou tombolu, za kterou bychom jim chtěli
ještě jednou poděkovat. Věříme, že všichni
strávili příjemný večer a těšíme se, že se za rok
spolu opět sejdeme, tentokrát na jubilejním
10. školním plese.

Učitelé ZŠ Střelice

Takovou spoustu věcí tedy vyprávěl vějíř beze
slov. Byl zbraní, která často „lámala srdce“,
ale zároveň prvním poutem mezi mladými lidmi.
Není proto divu, že se na mnohých vějířích objevily
také podpisy, verše a obrázky jako do památníku.
Proto byly vějíře dlouho středem hezkých
vzpomínek, hlavně na „její první ples“.

Až na dovolené přijedete do některých měst, která
jsou spjata s osobností některých našich spisovatelů
a umělkyň, neopomeňte se podívat do regionálního
muzea, kde kromě zajímavých věcí najdete i vějíř
některé slavné umělkyně (Němcové, Destinové,
Svobodové apod.), který vám připomene zašlou
slávu bývalých plesů, bálů a šibřinek.

M. Nováček

Co vyprávěl vějíř...
Je doba plesů, bálů, šibřinek a maškarního

veselí. Plesy byly vždy společenskou událostí
ve městech i vesnicích. Měly své tradice hlavně
ve společenských organizacích.

V době, kdy doznívaly rokokové tance, kdy se
tančily čtverylky a valčík, právě začínal svou cestu
světem vějíř. Byl mnohem složitější než dnes, kdy
se ho užívá k mnohem praktičtějšímu použití
zvláště dodnes v Japonsku.

Před zahájením plesu zapisovali kavalíři
do tanečního pořádku vyzvání k tanci, aby dívka
měla přehled o svých tanečnících a etiketách.
Taneční knížky však již upadly dávno k zapomenutí,
stejně jako vějíř, dokreslující dobrý kolorit plesů
minulého století.

Vějíř byl nepostradatelným doplňkem, bez něhož
se žádná tanečnice neobešla. Proto se dívky
v tanečních hodinách, dříve než tanci, učily
půvabnému zacházení s vějířem, který byl
dokonalým dorozumívacím prostředkem. Měla-li jej
dívka zavěšený na pravém rameni - jsem zadána.
Zakryla-li si vějířem část obličeje, bylo to znamení
opatrnosti. Přiložení k srdci bylo projevem radosti.
Uhodila-li dívka vějířem na dlaň pravé ruky,
znamenalo to odmítnutí kavalíra. Dotkla-li se rtů,
pochybovala tím o tanečníkově upřímnosti.
A když vějíř upustila, mohla to být nešikovnost,
ale spíše vyzvání ke schůzce.

značku opustíte, dáte se vpravo k radostickému
koupališti a k železniční zastávce Radostice, u níž
začíná červená značka směrem Ivančice. Půjdete
do kopce až k „Obrázku“. On tam sice obrázek je,
ale ne už na stromě, ale v úpravném altánku.
Pokračujte dál cestičkou v lese, asi po půl hodině
minete starý, téměř suchý dub, na němž je také
obrázek, až dojdete na kopaniny, kde je turistický
rozcestník, od něhož vlevo vede modrá značka.
Je třeba však pokračovat po červené, za chvíli dojdete
ke krásně opravené hájovně a k silnici z Neslovic
na Hlínu. Můžete sice pokračovat dál po červené až
do Ivančic, ale doporučuji jít po silnici vlevo na Hlínu,
kde se na návsi objeví modrá značka vedoucí rovněž
do Ivančic. Hlína leží 451 m nad mořem a má asi
230 obyvatel. V současné době se na Hlínském kopci
staví rozhledna Vladimíra Menšíka. Z návsi začíná
cesta z kopce. Po levé straně je kostel sv.Kunhuty
z roku 1794, proti němu starobylý dvůr, který nyní
slouží jako rekreační chalupa. Za chvíli vyjdete
z vesnice ven a v tom okamžiku (pokud nebude mlha)
se vám naskytne překrásný pohled na kopce okolo
Ivančic i na vzdálená pásma Českomoravské
vysočiny. Asi po kilometru a půl dojdete do údolí
k potoku Martálka a opět vás čeká nepříliš dlouhé
stoupání k nově založeným vinicím. Od nich již uvidíte
poutní kostelík sv. Jakuba z roku 1858. Od něho je
nádherný pohled do údolí: Ivančice máte jako na dlani
i s jejich součástmi - Němčicemi, Letkovicemi
i Alexovicemi, je vidět na Rénu i k soutoku Jihlavy a
Rokytné. Na další cestě budete míjet křížovou cestu,
která začíná u ivančického hřbitova. Modrá značka
vás zavede až do blízkosti vlakové zastávky ČD
Ivančice-město; odtud se můžete vrátit do Střelic.

Koho ještě nebolí nohy, může se podívat
do města, které se připomíná k roku 1221 a bylo
dokonce i městem královským. V městské
památkové zóně zaujme na Palackého náměstí
budova radnice (dům pánů z Lipé), na níž můžete
spatřit prvky gotiky i renesance, na tomtéž náměstí
stojí zajímavý původně gotický chrám Nanebevzetí
panny Marie, jehož počátky jsou ve 13. století
(v 18. století byl upraven barokně). Židovské osídlení
připomíná synagoga na ulici Josefa Vávry i židovský
hřbitov na Mřenkově ulici (nejstarší náhrobky jsou
ze 16. století).

V Ivančicích působil i známý biskup Jednoty
bratrské Jan Blahoslav, který zde mimo jiné
v bratrské tiskárně vydal český překlad Nového
zákona. K dalším významným rodákům se řadí
např. malíř Alfons Mucha, spisovatel Jan Procházka
či herec Vladimír Menšík (rodný domek s pamětní
deskou je v uličce nedaleko vlakové zastávky).

Přeji hezké putování. A ti, kteří rádi chodí podle
mapy, najdou tuto trasu na turistické mapě Klubu
český turistů č. 83 (Okolí Brna - Ivančicko).

Mgr. Jindřich Mareš

Jarní putování
V okamžiku, kdy píši tyto řádky, není na obloze

ani jediný mráček, i když je poněkud chladno,
je konec února. Ale v březnu je už možno očekávat
příjemné počasí, takže vy, kteří se rádi někam
podíváte, možná přijmete můj tip na cestu.
Předpokládám, že již dokonale znáte nejbližší okolí
Střelic. Proto nabízím polodenní výlet o kousek dál,
a to do Ivančic - a pěšky.

Od vodojemu ve Vršovicích se dejte po modré
značce a jděte po ní až k chatám u Radostic, přejděte
můstek přes Bobravu a dojděte až k silnici. Tam

Prvňáčci
21. ledna 2003 byl výjimečný den pro některé

předškolní děti. Spolu se svými rodiči přišly
do Základní školy k zápisu do 1. třídy. Celkem
přišlo 36 dětí, 18 chlapců a 18 děvčat. Byly zde
děti nejen ze Střelic, ale i z Brna, Omic, Prštic a
Troubska - Veselky. Děti překonaly počáteční
obavy a v novém prostředí si rychle zvykly.
Ukázaly, co všechno umí a za svůj výkon byly
odměněny sladkostí a strašidýlkem, které pro ně
vyrobili žáci ZŠ. Na závěr dostaly upomínkový list
a malou připínací aktovku. Na tu velkou si budou
muset počkat do září, kdy je čeká velký den - vstup
do Základní školy. Prvňáčci - těšíme se na vás!

Mgr. Ilona Dostálová
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Lyžařský zájezd Deštné
8. - 15. února 2003.
Začátkem letošního února jsme strávili krásný

týden v Orlických horách. Všichni jsme byli hned
první den rozděleni do tří skupin podle zdatnosti
v lyžování. Ubytovaní jsme byli v chatě přímo
před svahem. Lyžovat jsme chodili dvakrát denně
a párkrát jsme šli i na večerní lyžování, které se
všem velice líbilo. Každý den měl vždy jeden
z pokojů službu a zajišťoval i večerní zábavný
program. Ten následoval hned po poučné
přednášce, která se týkala zimního počasí,
lyžování, první pomoci při úrazech atd. Potom
jsme se bavili různými soutěžemi a hrami.
Zatančili jsme si disco a ve 21:30 jsme šli spát,
abychom načerpali síly na další lyžování.
Lyžařský výcvik nám velmi rychle uběhl. Poslední
den se konaly závody ve slalomu, kde jsme
všichni předvedli, co jsme se za tento týden
naučili. Pobyt se nám velmi líbil, snad jen kromě
brzské večerky. Ráda bych poděkovala našim
trpělivým učitelům, že to s námi vydrželi, věnovali
se nám a nezkazili žádnou legraci.

Veronika Jakubcová, 7. C

Na horách se nikomu
nic nestalo. Dvakrát
jsme byli i na nočním
lyžování. Moc se mi
na horách líbilo, protože
nám vyšlo počasí a
dobře jsem si zalyžoval.
Jel bych příští rok zase.

David Kobza, 7. B
Když jsme dorazili

na místo, byla jsem mile
překvapená. Naše chata
byla hned u svahu a už
jen to mě potěšilo. Svah
nebyl nijak dlouhý a
prudký, ale zalyžovali
jsme si tam dobře.
Ve čtvrtek jsme dokonce
měli možnost jet si zalyžovat do lyžařského
střediska v Deštném. Když přišel den odjezdu,
tak se mi domů ani moc nechtělo. Nejen kvůli
učitelům, kteří tam s námi strávili pěkný týden,
ale i kvůli tomu, že jsem tam poznala, jací jsou
vlastně mí spolužáci, a že si s nimi někdy užiji
spoustu legrace!

Aneta Tomanová, 7. C

Fotbalové jaro se blíží
Do jarní sezóny vstupuje oddíl kopané Sokola

Střelice s nově zvoleným výborem v čele
s Josefem Šimerdou a se třemi mužstvy.
Družstvo přípravky skončilo po podzimní části
soutěže na sedmém místě s aktivním skóre 25:2
a devíti body a trenérská dvojice Drahonský-
-Rýznerová se zajisté pokusí vylepšit bilanci.
Trenéři Rýzner - Kroutil budou u družstva žáků
chtít minimálně udržet třetí místo po podzimní
části soutěže. Trenéř i Šimerda - Ulbrich
u družstva dospělých sice vychutnali pocit
vítězství mužstva jen pětkrát, avšak odešlo
poraženo pouze dvakrát. Do jarní části soutěže
tedy nastoupí s nadějnou ztrátou na vedoucí
celek z pátého místa. Jak se to všem mužstvům
podaří můžete sledovat s námi podle
následujícího rozpisu utkání.

Za výbor oddílu Josef Machát

Muži III. třída skupina B
30.3. Ne 15:00 Střelice - Zbýšov B
6.4. Ne 15:30 Řeznovice A - Střelice
13.4. Ne 15:30 Střelice - Čučice A
20.4. Ne 16:00 V. Knínice - Střelice
27.4. Ne 16:00 Střelice - Lažánky
4.5. Ne 16:30 Zastávka B - Střelice
11.5. Ne 16:30 Střelice - Prštice
18.5. Ne 16:30 Střelice - V. Bítýška B
24.5. So 16:30 Oslavany A - Střelice
1.6. Ne 16:30 Střelice - Ivančice B
8.6. Ne 16:30 Domášov/Říčky - Střelice
15.6. Ne 16:30 Střelice - Ořechov B
22.6. Ne 10:30 Kuřim B - Střelice

Žáci III. třída skupina C
13.4. Ne 13:30 Střelice- Radostice
19.4. So 14:00 Kupařovice - Střelice
27.4. Ne 14:00 Střelice - Řezovice
4.5. Ne 10:00 Želešice - Střelice
11.5. Ne 14:30 Střelice - Prštice
18.5. Ne 14:30 Střelice - M. Bránice
24.5. Ne 10:30 Oslavany - Střelice
8.6. Ne 10:00 Modřice - Střelice

Přípravka skupina B
13.4. Ne 10:00 Střelice - Modřice
20.4. Ne 10:00 Radostice - Střelice
27.4. Ne 10:00 Střelice - Rajhrad
04.5. Ne 9:00 DFC Ivančice - Střelice
11.5. Ne 10:00 Střelice - FC Ivančice B
24.5. Ne 10:00 Střelice - Hrušovany
01.6. Ne 10:00 Střelice - Žabčice
08.6. Ne 10:00 FC Ivančice A - Střelice



BŘEZEN 2003 STŘELICKÝ ZPRAVODAJStrana 6

Střelický zpravodaj, měsíčník, číslo 03/2003. Toto číslo vychází 1.3.2003. Vydavatel Úřad obce Střelice, nám. Svobody 1, 664 47 Střelice, IČO: 282618. Registrační číslo MK ČR E 10173.

Nové knihy v obecní knihovně

Pro dospělé
Beletrie
M. Binchy Tajemné jezero
T. O´Connel Holka nebo kluk?
F. Forsyth Kvintet
E.Goudgeová Vyhaslá vášeň
D. Weiss Já, Rembrandt

Naučná
P. Hora-Hořejš Toulky českou minulostí 9.
J. Zych Želvy

Dětská
Beletrie
E. Blytonová Tajemství zmizelého prince
A. Lindgrenová Děti z Bullerbynu
M. Macourek Mach a Šebestová na cestách
M. Macourek Mach a Šebestová

a kouzelné sluchátko
P. Nikl O Rybabě a Mořské duši
K. Poláček Bylo nás pět
H. Štáchová Smějeme se každý den se

Spejblem a Hurvínkem

Naučná
P. Kožíšek Naučte se čarovat aneb Kouzla

a čáry pro každého
C. Young Velké putování za zvířaty

Moudrost neumírá na stáří
Jakmile příležitost jednou unikla, nelze ji znovu
popadnout.

Walther
Zbrklého rozhodnutí budeš litovat.

Publilius Syrus

Pro dobrou náladu
Hádá se takhle jeden Američan s Čechem,

jestli je trabant auto nebo ne. Čech se naštve,
sedne do traboše, zabouchne dveře, popojede
dopředu, popojede dozadu, udělá pár koleček a
pak se teprve rozjede. Američan na to kouká a
povídá:

„Dobře, už ti věřím, je to auto, jezdí to,
ale co měly znamenat ty manévry na začátku?“

„Ale přibouchl jsem si do dveří pampelišku,
nešla utrhnout, tak jsem ji musel ukroutit.“

„Jestlipak, děti, víte, z čeho se vlastně dělají
salámy?“ ptá se pan učitel.

„Nikdo neví? Ani ty ne, Klobásko? Tvůj tatínek
je přece řezník, jestli se nemýlím?“

„Prosím, já to vím, možná vy to víte, ale já to
nesmím nikomu jinému říkat!“

Pro naše kuchařky (i kuchaře)
(něco mírnějšího po zimních zabíjačkách)
Pizza - základní těsto
250 g hladké mouky, 1 dl mléka, 50 g másla,

1 vejce, 1 lžička soli, 2 lžičky kypřícího prášku.
Mouku prosijeme do mísy, osolíme a

vmícháme kypřící prášek. Vejce rozmícháme
v mléce a spolu se změklým máslem přidáme
k mouce. Vypracujeme hladké těsto,
které necháme před použitím ještě asi 1/4 hodiny
odpočinout. Dávka stačí na jednu kulatou formu.

Pizza se salámem a žampiony
300 g měkkého salámu, 50 g anglické slaniny,

2 velké cibule, 150 g žampiónů, 4 rajčata, 100 g
strouhaného sýra, sůl, drcený kmín, oregano, olej.

Těsto položíme do olejem vymazané kulaté
formy, povrch pokapeme olejem. Na pánvi
necháme zesklovatět 1 nadrobno pokrájenou
cibuli a plátky slaniny. Když je slanina křupavá,
dáme ji na talíř a k cibuli přidáme plátky
žampiónů, které asi 5 minut restujeme,
okořeníme kmínem a solí. Na těsto rozložíme
plátky rajčat a druhé cibule, posypeme
kostičkami salámu, orestovanou slaninou a
žampióny. Posypeme oreganem a dáme péci.
Před dopečením posypeme sýrem.

Dobrou chuť!

Zajímavost pro bystření mysli
Řešení náročnější hádanky o vajíčkách

z minulého čísla:
Takže, označme si x celkové množství vajec

prodavačky na začátku jejích obchodních
transakcí. Potom:
1. kupec: koupí x/2 + 1/2 vajec; trhovkyni

zbude: x - (x/2 + 1/2), po úpravě je to x/2 - 1/2.
2. kupec: koupí 1/2.(x/2-1/2)+1/2, tj 1/4x+1/4;

trhovkyni zbude: x/2-1/2-(1/4x+1/4), po úpravě
1/4x-3/4.

3. kupec: koupí 1/2(1/4x-3/4)+1/2, tj. 1/8x+1/8
a trhovkyni nezbude nic.

Tedy celkový součet vajec, co si ti tři kupci
postupně koupili je celkový počet vajec označený
jako x. Proto platí rovnice:

x = (x/2+1/2) + (1/4x+1/4) + (1/8x+1/8)

Vyřešením této rovnice dostaneme řešení x=7
jako celkové množství vajec před prodejem
kupcům. 1. kupec si pak koupil 4 vajíčka, 2. kupec
2 vejce a 3. kupec 1 vajíčko a nezbylo nic.

Další hádanka je pro změnu o věku a je
spíše na logický úsudek a není rovněž
z nejjednodušších.

Janě je dnes 24 let. Je dvakrát tak stará,
jako byla Lenka, když Janě bylo tolik, kolik je
dnes Lence. Kolik je dnes Lence?

Pokusme se i tento zajímavý problém vyřešit!

Dětský maškarní ples
V neděli odpoledne 23. února 2003 se

ve Střelicích vyskytlo nezvyklé hemžení
prapodivných a kouzelných postaviček a
zvířátek. Všichni směřovali do naší Sokolovny,
kde je př ivítali veselí klauni Ruk a Cuk.
Po vzájemném „okukování“, ke kterému hrála
kapela ŠOK, následoval průvod všech masek.
Tancování a křepčení se střídalo s různými
soutěžemi a hrami. Porota měla těžký úkol
při výběru nejlepších masek, protože všechny
byly velmi pěkné. Zvítězili Dubínek, Beruška,
Ferda Mravenec, Pravěká žena a Myšička,
byli odměněni plyšovým zvířátkem. Avšak
nikdo neodešel s prázdnou. Myslíme, že toto
slunečné taneční odpoledne se velmi vydařilo.
Děti se vracely domů s rozzářenýma očima a
přáním, aby se příští maškarní karneval konal
co nejdříve. Tímto bychom chtěli poděkovat
všem, kte ř í  se podí le l i  na p ř ípravách
karnevalu, a to členům Sokola Střelice a
učitelkám ZŠ Střelice.

Rodiče

Trhy
Obyvatelé naší obce často putoval i

do blízkého Brna nakoupit i  prodat své
přebytky. Třídenní výroční trhy ve městě Brně
se konaly vždy ve třetí pondělí v únoru a první
pondělí v září, přičemž jejich první den byl
i dnem trhů na kůže. Velké koňské trhy se
konaly pravidelně třetí pondělí v únoru, druhé
pondělí v květnu, první pondělí v září a první
pondělí v prosinci. Malé koňské trhy se pak
konaly každou středu v týdnu. Čtvrtek naopak
byl vyhrazen trhu na jatečný dobytek. Kdo chtěl
nakoupit na trzích sádlo, musel na trh zajít
v pátek. Mimo to, takzvané týdenní trhy se
konaly pravidelně ve středu a pátek. Pokud
však byla středa dnem svátečním, konal se trh
den předem, pokud však byl pátek dnem
svátečním, termín trhu se posunul na sobotu.
Pokud by i na zmíněné nové termíny též
připadal svátek, pak termín trhu stanovila
obecní rada města Brna.

Sestavil Josef Machát
z publikace Rolnícký kalendár 1934


